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Ekolozi ponovo tra`e 
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Nagrada „Ahmed Vali“ 
Kulturnog centra Novi Pazar

Strana IV

Jahja Fehratovi}

Zukorli} bi bio najbolji 
predsjedni~ki kandidat 
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ANALIZE: Pogled 
na 2016. u Prijepolju

„Sramota 
me, dakle 
postojim“
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Priboj - Radnici FAP u utorak su, zbog neispunjenja ugovorenih
obaveza prema njima, organizovali okupljanje na Trgu i protestnu
{etnju do zgrade op{tine. Ka`u da se posle svega ose}aju prevarenim
i da }e za 10 dana, ukoliko im nadle`ni ne ispune obe}ano, blokira-
ti rad lokalnog parlamenta. Uputili su pismo predsedniku vlade
Aleksandru Vu~i}u.

Uo~i protesta radnici organizovani u udru`enje „Radnik nije rob“
izdali su saop{tenje u kome navode razloge svog protesta, a to su ne-
ispunjena i ugovorena obe}anja o isplati zaostalih zarada, poveziva-
nju sta`a i isplati 100 evra potsticajnih sredstava po godini sta`a. U
pismu Aleksandru Vu~i}u, izme|u ostalog, pi{e da u FAP-u godina-
ma postoji organizovana interesna grupa koja sistematski ru{i sve na-
pore svih vlada poslednjih decenija da re{e probleme pribojske fabri-
ke. Radnici optu`uju i aktuelno rukovodstvo i tvrde da su ih postavi-
li centari mo}i koji sistematski uni{tavaju privredu Srbije. „Bez nji-
hove smene ni{ta pozitivno se ne mo`e uraditi“, poru~uju radnici.  

Posle protesta predstavnici radnika su uputili pismo Aleksandru
Vu~i}u u kome izme|u ostalog pi{e da u FAP-u godinama postoji or-
ganizovana interesna grupa koja sistematski ru{i  napore svih vlada
poslednjih decenija da re{e probleme pribojske fabrike. Radnici op-
tu`uju i aktuelno rukovodstvo i tvrde da su ih postavili centari mo}i
koji sistematski uni{tavaju privredu Srbije. „Bez njihove smene ni{ta
pozitivno se ne mo`e uraditi“, poru~uju radnici premijeru. S.B. 
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Novi protest nekada{njih radnika Fabrike automobila Priboj

Protestovali i pisali Vu~i}u
Prevareni, ali nastavljaju da
protestuju: Radnici FAP 

^I[]ENJE SEOSKIH PUTEVA U NOVOJ VARO[I
Nova Varo{ -Sneg, niske tem-
perature i povremene me}ave
nastavljaju da prave probleme
na Pe{teru, u Sjenici i Tutinu.
Sneg koji je padao preksino},
Tutinu je doneo jo{ oko 50 cm
snega, a {kole na Gornjoj Pe{te-
ri su obustavile nastavu. U sje-
ni~koj op{tini su tri sela odse~e-
na od sveta, Mili}i,Cr~evo i Lije-
va Reka. Problema ima i u delo-
vima Nove Varo{i, gde su poje-
dini planinski zaseoci danima
zavejani. Najte`a situacija je u
mesnim zajednicama Jasenovo
i Bela Reka na padinama Murte-
nice, gde su smetovi visoki i pre-
ko dva metra, a od sveta  je od-
se~eno tridesetak doma}instva.
Te{ka mehanizacija ve} nekoli-
ko dana poku{ava da o~isti seo-
ski put koji od Lokve u Jasenovu,
preko Jad`i}a i @uni}a vodi do
Bele Reke. S. D.
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Beograd, Novi Pazar - Bo{nja~ka de-
mokratska zajednica Sand`aka smatra
da bi Muamer Zukorli} bio najbolji
predsjedni~ki kandidat, ali da li }e se
biv{i muftija i sada{nji poslanik ove par-
tije u Skup{tini Srbije ponovo kandido-
vati na predsjedni~kim izborima, zavisi
od toga ho}e li biti vanrednih parlamen-
tarnih. „Kada se zvani~no raspi{u izbo-
ri, organi stranke }e odlu~iti na koji na-
~in }e BDZ u~estvovati u tom izbornom
ciklusu“, poru~uje Jahja Fehratovi},
predsednik Bo{nja~ke demokratske za-
jednice Sand`aka i poslanik ove stranke
u Skup{tini Srbije u intervjuu za San-
d`ak Danas.

Da li bi BDZS podr`ala premijera
Aleksandra Vu~i}a ukoliko bude
predsedni~ki kandidat? 

-Takva mogu}nost postoji, ali prije
toga je potreban novi, mnogo {iri i preci-
zniji dogovor. Mi smo dio parlamentar-
ne ve}ine u Skup{tini Republike Srbije i
na tom nivou je postignut sada{nji do-
govor oko strate{ke platforme i politike
pomirenja. 

Ukoliko ipak Tomislav Nikoli} bu-
de kandidat SNS, mo`e li BDZS da ga
podr`i,obzirom na njegove nedavne
izjave,pre svega u Banjaluci?

- Dok se ne raspi{u predsjedni~ki iz-
bori, ne mo`emo davati konkretne od-
govore, jer bi to bilo politikanstvo, a mi
se bavimo su{tinskom politikom.

SDA i SDP su potpisale Deklaraciju
o pomirenju i po~ele pregovore o for-
miranju lokalnih vlasti u pojedinim
sand`a~kim op{tinama. [ta bi njihov
dogovor, ukoliko se realizuje, doneo
Sand`aku i Bo{njacima?

- Taj dogovor je reakcija na politiku
pomirenja na{eg lidera narodnog posla-
nika Muamera Zukorli}a. ^ak su skoro
svi mediji u Srbiji ovu vijest propratili
tvrdnjom da je njihovo ujedinjenje po-
sljedica straha od svojevrsne ekspanzije
BDZ-a nakon {to je u politiku u{ao Mu-
amer Zukorli}. Ina~e, to je ve} vi|ena
stvar. I ovaj poku{aj njihovog zajedni~-
kog djelovanje }e neslavno zavr{iti, kao i
onaj kome su posredovali Davutoglu,
Tadi} i Jeremi}. Jer se radi o dvije inete-

resne grupe kojima nije stalo do rje{ava-
nja problema gra|ana Sand`aka i Srbi-
je, ve} isklju~ivo do zadovoljenja li~nih
interesa u ~emu im je prepreka rastu}a
podr{ka Zukorli}evoj real-politici ute-
meljenoj na pobolj{anju statusa i `ivot-
nog standarda Bo{njaka i drugih gra|a-
na u Srbiji i ja~anje same dr`ave, vlada-
vine prava, po{tivanja ustava i zakona
kroz ideju me|usobnog uva`avanja i di-
jaloga. 

A {ta BDZS? Da li se pla{ite da vas
mogu marginalizovati?

-Za BDZ se nije moglo ni{ta bolje do-
goditi od ujedinjenja Ugljanina i Ljaji}a.
Time se obznanilo da u Sand`aku i Srbi-
ji postoje samo dva zna~ajnija bo{nja~-
ka politi~ka subjekta. Jedan je BDZ na
~elu sa na{im liderom Zukorli}em, a
drugi je dvojac Ugljanin-Ljaji}. Ovaj du-
alni subjekt Ugljanin-Ljaji} vi{e od ~e-
tvrt stolje}a dr`i Bo{njake i Sand`ak u
zato~eni{tvu svojih pogubnih politika,
rezultat ~ega je devastirana infrastruk-
tura, uni{tena ekonomija, plja~ka{ka
privatizacija, preko 50 odsto nezaposle-
nih, status Sand`aka kao najnerazvijeni-
jeg dijela dr`ave, postojanje granice iz-
me|u sjevernog (srbijanskog) i ju`nog
(crnogorskog) dijela Sand`aka, poku{aj
pu~a i rad na razbijanju jedinstvene
Islamske zajednice... Nasuprot tome,
konkretna politika BDZ-a i Zukorli}a
nudi racionalna rje{enja, mapu puta i
metodologiju koraka koje je neophodno
poduzeti za ozdravljenje svih pobroja-
nih segmenata i drugih va`nih pitanja

Novi Pazar - Dr`avni organi Srbije
izgubili su svaki legitimitet me|u Bo-
{njacima jer ni posle dvadesetak godi-
na nisu rasvetlili zlo~ine nad Bo{njaci-
ma Sand`aka, poru~io je predsednik
Stranke demokratske akcije Sand`aka
Sulejman Ugljanin na protestnom
skupu svoje stranke, odr`anom u uto-
rak u centru Novog Pazara pod sloga-
nom „Za vladavinu prava, pravnu si-
gurnost i jednakost pred zakonom“.

SDA tradicionalno sredinom janu-
ara odr`ava proteste kojim podse}a na
upad u njihove prostorije u no}i izme-
|u 16 i 17. januara 2009. Tada su pred-
stavnici lokalne vlasti koje predvodi
SDP u{li u prostorije „Bo{nja~ke liste
za evropski Sand`ak dr Sulejman
Ugljanin“, do{lo je i do fizi~kog obra-
~una i pucnjave. Vlasti su upad obra-
zlagale `eljom da vrate navodno op-

{tinske prostorije, a SDA je to nazvala
poku{ajem ubistva svog predsednika.
Lider SDA Sand`aka pozvao je premi-
jera Srbije Aleksandra Vu~i}a i pred-
stavnike Evropske unije u Srbiji da na-
stave razgovore i da preduzmu mere
kojima }e se uspostaviti red i zakon i
vratiti poverenje Bo{njaka u dr`avu i
njene organe. 

Ugljanin je naglasio da se poverenje
mo`e vratiti time {to }e se u dr`avnim
organima usaglasiti nacionalna struk-
tura zaposlenih sa strukturom stanov-
ni{tva u gradovima Sand`aka. „Ovako
pona{anje, favorizovanje ve}inskog
naroda u dr`avnim organima, provo-
cira me|unacionalno poverenje i mr-
`nju. Moramo da na|emo na~in da
svaki stanovnik ove multinacionalne
sredine u`iva sva prava i da niko niko-
me ne smeta“, rekao je Ugljanin. S. D.

Nova Varo{ - U prvih sto dana vlast u
Novoj Varo{i nije realizovala nijedan
projekat zna~ajan za op{tinu i njene gra-
|ane, ve} se kiti tu|im perjem i ba{tini
ideje i razvojne programe Srpske na-
predne stranke i njenih koalicionih part-
nera. Aktuelno op{tinsko rukovodstvo
povuklo je, sa druge strane, niz {tetnih
poteza po interese lokalne samouprave.
Svedoci smo i da je na delu revan{izam
prema politi~kim neistomi{ljenicima,
strana~ko zapo{ljavanje, bezidejnost u
vr{enju vlasti, kao i neznanje prilikom
dono{enja odluka, rekao je predsednik
novovaro{kih naprednjaka Dimitrije
Paunovi} na nedavno odr`anoj konfe-
renciji za novinare o 100 dana aktuelne
lokalne vlasti.

Dovo|enje turskog investitora nije
zasluga sada{nje, ve} prethodne vladaju-
}e koalicije, naprednjaci su iz kase Mini-
starstva privrede odnosno poljoprivrede
obezbedili 26 miliona dinara za rekon-
strukciju industrijske zone u Kokinom
Brodu i 12 miliona dinara za moderniza-
ciju putne mre`e na podru~ju Vrane{a,
Ruto{a i Draglice, ~ulo se, izme|u osta-
log. „Hvale se asfaltiranjem deonice od
Borove glave ka Murtenici, a ne pominju
da su tih 10 miliona dinara obezbedili
njihovi prethodnici. Grohotom su se
smejali projektu poslovnog centra na
Brano{evcu vrednog oko 37 miliona di-
nara, a sada ga prisvajaju kao svoj, ospo-
ravali su izgradnju sportske hale na Zla-
taru, a danas jedva ~ekaju da je puste u

funkciju, pre}utkuju da
je naprednja~ka vlast
obezbedila od Mini-
starstva sporta 2,5 mili-
ona dinara za sanaciju
gradske sportske dvo-
rane, do zavr{ne faze
dovela projekat rekon-
strukcije Gimnazije i
ve}ine drugih {kolskih
objekata, kupila pogon
„Obu}are“ , donela od-
luku o kupovini bren-
diranih kombi vozila za
prevoz |aka, sportista i
turista i mnoge druge
razvojne programe ko-
jima se sada di~e“, ista-
kao je Paunovi}.

Kao primere {tetnih
poteza nove vlasti lider
novovaro{kih napred-
njaka navodi odluke
skup{tinske ve}ine da
op{tina odustane od kupovine kameno-
loma u Bistrici i obustavi postupak likvi-
dacije Direkcije za izgradnju. „Predsed-
nik Vasiljevi} je sa svojom GG najpre
pohvalio ideju da se kamenolom zbog
ekonomskog interesa i otvaranja novih
radnih mesta pribavi u op{tinsku svoji-
nu, da bi nepunih mesec dana nakon to-
ga pod pritiskom promenio stav. Tvrdi-
li smo i da je likvidacija Direkcije nemi-
novna zakonska obaveza i da je pogre-
{na odluka vlasti o prekidanju tog po-

stupka. Preduze}e je ubrzo potom, ipak,
uga{eno, a strana~ki podobnici su udo-
mljeni u novoformiranu op{tinsku slu-
`bu iako sli~na ve} postoji. U oba slu~a-
ja su interesi pojedinaca preovladali, {to
potkrepljuje na{u tvrdnju da je ova vlast
formirana protiv volje gra|ana a zarad
namirivanja li~nih interesa nekolicine
ljudi iz vladaju}e koalicije“, kazao je Pa-
unovi}. 

Naprednjaci vlast kritikuju i zbog re-
van{izma prema politi~kim neistomi{lje-

nicima, kao i kako tvrde, {to na op{tin-
ske jasle uhlebljavaju ne samo strana~ki
podobne, ve} i supruge, kumove, rodbi-
nu i prijatelje onih koji su „alfa i omega“
vladaju}e koalicije. Propusta u radu bilo
je i na drugim poljima, smatraju napred-
njaci. Bud`et za 2017. godinu je lo{e kre-
iran, subvencije za poljoprivredu su zna-
~ajno smanjene na u{trb „krpljenja ru-
pa“ u JKP „3. septembar“, u toku je i ne-
regularna rasprodaja dela op{tinske imo-
vine u nekada{njem industrijskom kom-

pleksu u Kokinom Brodu, a brzopleto
doneta odluka o ograni~enju rada ugo-
stiteljskih objekata doneta na prethodnoj
sednici lokalnog parlamenta ve} je na na-
rednoj korigovana i dopunjavana...

- Lokalna vlast se neodgovorno po-
na{a i u odnosu prema republi~koj, bez
~ije podr{ke nema razvoja. O~igledno je
da nemaju upori{te u ministarstvima i
mnogim drugim dr`avnim organima i
institucijama, a op{tinskim ~elnicima u
goste dolaze samo najve}i protivnici jake
i stabilne Srbije i premijera Aleksandra
Vu~i}a, tvrdi Paunovi}.

R. Popovi}

Opoziciona SNS o prvih 100 dana novovaro{ke vlasti 

Kite se tu|im perjem
Naprednjaci
jedinstveni 

- SNS u Novoj Varo{i funkcioni{e
jedinstveno i radi punim kapacite-
tom. U stranci nema podela i frak-
cija kako to u poslednje vreme u
javnosti poku{avaju da predstave
politi~ki protivnici. Iz Izvr{nog od-
bora nema pritu`bi na rad na{eg
odbora, kao ni signala o smeni nje-
govih ~elnika odnosno uvo|enja
nekakvog povereni{tva. Ako se to i
desi, ja sam vojnik stranke i ispo-
{tova}u stav vrha partije. Imamo
informacije, me|utim, da ljudi koji
sada vode op{tinu atakuju put Be-
ograda i centrale SNS-a u nadi da
mogu izazvati potrese i promene u
novovaro{kom odboru. Gube vre-
me i energiju, kazao je Dimitrije
Paunovi}, odgovaraju}i na novinar-
sko pitanje da li su ta~ne glasine o
njegovoj smeni odnosno sve u~e-
stalijim neslaganjima me|u novo-
varo{kim naprednjacima. 

Vlast bez ideja: Konferencija
za novinare SNS Nove Varo{i 

Poziv Vu~i}u i EU: Skup SDA

Protest SDA „Za vladavinu prava, 
pravnu sigurnost i jednakost pred zakonom“

Dr`avni organi izgubili legitimitet 

Fo
to:

Ar
hiv

a S
DA

Jahja Fehratovi}, predsednik Bo{nja~ke demokratske

Zukorli} bi bio najbolji   

Sve smo popularniji
- Opipljivih pomaka ve} ima. Zahvaljuju}i djelovanju narodnog poslanika Zu-

korli}a i dr`avnog sekretara Ze}irovi}a u bud`et Srbije za 2017. godinu uvr{tena
je stavka o rekonstrukciji puteva Novi Pazar-Tutin i Novi Pazar-Sjenica, {to je po~e-
tak revitalizacije infrastrukture u Sand`aku. To je samo jedan od konkretnih de-
talja. Gra|ani to prepoznaju, i zato mi na dnevnom nivou imamo poprili~an broj
u~lanjenja u stranku. Vjerujemo da }e predstoje}i izbori pokazati koliki je to raz-
mjer i zato ih s nestrpljenjem o~ekujemo, tvrdi Fehratovi}.



Novi Pazar - Gradona~elnik No-
vog Pazara Nihat Bi{evac sa sarad-
nicima u okviru prve zvani~ne po-
sete akreditovanoj Regionalnoj
razvojnoj agenciji Sand`aka SEDA
razgovarao je sa ~elnicima Agenci-
je o projektima koji su realizovani,
kao i onima ~ija je realizacija pred-
vi|ena planom rada za teku}u go-
dinu. Grad Novi Pazar jedan je od
osniva~a SEDE, koja je do sada pri-
premila, predala i realizovala vi{e
od  50 lokalnih i me|uop{tinskih
projekata, u vrednosti od nekoliko
miliona evra.

„Regionalna razvojna agenci-
ja „SEDA“ zavre|uje na{u punu
podr{ku jer je tokom godina ra-
da dokazala da obavezama pri-
stupa ozbiljno i da poseduje ka-
pacitet da projektnim delova-
njem pokre}e va`na pitanja i re-
{ava probleme, doprinose}i raz-
voju Novog Pazara i ~itavog regi-
ona. Uloga Agencije u regionu je
jasna, sinonim za njih su stru~-
nost, predanost u radu, inovativ-
nost i mno{tvo ideja, te ovaj na{
sastanak predstavlja potvrdu na-
porima da intenziviramo podr-
{ku njihovom radu, za op{te do-
bro gra|ana“, rekao je tokom

posete gradona~elnik Nihat Bi-
{evac. 

Prime}uju}i da je ovo prvi put
da jedan gradona~elnik Novog Pa-
zara pose}uje ovu Agenciju, direk-
tor SEDE Samir Ka~apor se zahva-
lio gradskim vlastima {to su za ovu
godinu izdvojili zna~ajna sredstva
za njihovo funkcionisanje i nesme-
tan rad. Ka~apor je rekao da je SE-
DAza ovu godinu pripremila se-
dam novih, veoma va`nih razvoj-
nih projekata, od kojih se {est od-
nosi na podru~je Novog Pazara kao
centra regije.  „O~ekujemo da }e
ovakvih poseta biti vi{e u nared-
nom periodu, ne samo od ~elnika
Novog Pazara, ve} i od predstavni-
ka Tutina i Sjenice, jer je sve vi{e
donatorskih sredstava opredeljeno
za me|uop{tinske projekte u koji-
ma je uklju~eno vi{e jedinica lokal-
ne samouprave. SEDA }e se truditi
da obnovi me|uop{tinsku sarad-
nju, koja je bila prekinuta iz vi{e
razloga, a najvi{e politi~ke prirode,
{to su prepoznali i predstavnici sve
tri op{tine i stabilizovali odnose u
politi~kom smislu. Sada }e biti
mnogo lak{e pripremati i realizo-
vati projekte u ove tri op{tine“, re-
kao je Ka~apor. S.D. 
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi Pazar
NOVI PAZAR DANAS

Gradona~elnik 
u poseti 

Agenciji SEDA
Priboj - Radnici Fabrike automobi-

la Priboj  u utorak su, zbog neispunje-
nja ugovorenih obaveza prema njima,
organizovali okupljanje na Trgu FAP
i protestnu {etnju do zgrade op{tine.
Ka`u da se posle svega ose}aju preva-
renim i da }e za 10 dana, ukoliko im
nadle`ni ne ispune obe}ano, blokira-
ti rad lokalnog parlamenta. Uputili su
i pismo predsedniku vlade Aleksan-
dru Vu~i}u.

Uo~i protesta radnici organizovani
u udru`enje „Radnik nije rob“ izdali su
saop{tenje u kome navode razloge
svog protesta, a to su neispunjena i
ugovorena obe}anja o isplati zaostalih
zarada, povezivanju sta`a i isplati 100
evra potsticajnih sredstava po godini
sta`a. „U utorak 17. januara je dan od-
luke - ili }ete prihvatiti da budete soci-
jalni slu~ajevi na teretu  va{e dece ili ro-
ditelja sa perspektivom da se od muke
razbolite i nestanete kao va{a ~etiri
druga koji su od 15. jula umrli ili }ete
se boriti za elementarno pravo - pravo
na `ivot“ , pi{e izme|u ostalog u tom
saop{tenju.

Nije bilo najavljenog ulaska u po-
gone FAP, jer je rukovodstvo anga`o-
valo privatno obezbe|enje, a radnici,

njih oko 200 su sa Trga FAP, gde su
se okupili krenuli u protestnu {etnju
do zgrade op{tine u Starom Priboju.
Predstavnike radnika je na sastanak
primio predsednik Skup{tine, Boris
Mrdovi}, a posle se obratio okuplje-
nim radnicima. „Za sve ugovore koje
ste potpisali sa nama imate utu`ivo
pravo. Imate i garanciju i re~ da }e to
biti ispo{tovano i ispunjeno. Bitno je
i da kao ljudi budemo socijalno odgo-
vorni jer to nije samo va{ problem,
ve} problem ovog grada, svih nas, bez
toga nema ni nas ni Priboja. Sigurno
ne}ete ostati usamljeni u nameri da
re{imo ono {to smo dogovorili i pre-
uzeli na sebe“, rekao je Mrdovi}.
Predstavnik Udru`enja radnika Mi-
roslav Mr{evi} je rekao da je najgora
mogu}a varijanta da radnici tu`e i da
kako je rekao idu zatezne kamate, a
da je  jedno od mogu}ih re{enja  da se
op{tina zadu`i preko imovine Indu-
strijskih parkova, (biv{eg pogona
FAP), kako bi ispunila ugovorene
obaveze prema radnicima. U isto vre-
me, predsednik op{tine u ostavci La-
zar Rvovi}  i poslanik SNS iz Priboja
Krsto Janju{evi} bili su u Beogradu
kako bi razgovorima u vladi poku{a-

li da re{e nastali problem i dobiju no-
vac koji je obe}an radnicima.

Radnici su dali rok od 10 dana za re-
{avanje ovog problema, a posle toga }e,
ukoliko im se ne ispune ugovoreni zah-
tevi, blokirati rad lokalnog parlamenta.
Mr{evi} obja{njava za na{ list da posto-
ji i problem naplativosti zaostalih plata
i u slu~aju tu`be. „ Izglasan je UPPR,
(Unapred pripremljeni plan reorgani-
zacije) koji va`i pet godina  za FAP kao
za{tita od ste~aja. Zato i kad imamo iz-
vr{nu presudu, sudija u sudu u U`icu
ne dozvoljava isplatu. Oni su pre UP-
PR-a uspeli da 10 stanova u vlasni{tvu
FAP ukradu i da ih ne daju onima koji
su dobili presude“, tvrdi Mr{evi}.

Posle protesta predstavnici radnika
su uputili pismo Aleksandru Vu~i}u u
kome izme|u ostalog pi{e da u FAP-u
godinama postoji organizovana inte-
resna grupa koja sistematski ru{i  na-
pore svih vlada poslednjih decenija da
re{e probleme pribojske fabrike. Rad-
nici optu`uju i aktuelno rukovodstvo i
tvrde da su ih postavili centari mo}i
koji sistematski uni{tavaju privredu
Srbije. „Bez njihove smene ni{ta pozi-
tivno se ne mo`e uraditi“, poru~uju
radnici premijeru. S. Bjeli}

Novi protest nekada{njih radnika FAP

Protestovali 
i pisali Vu~i}u

Novi Pazar - Iz bud`eta grada No-
vog Pazara za teku}u 2017. godinu
za razvoj poljoprivrede predvi|eno
je  pet miliona dinara. Grad }e podr-
{ku razvoju poljoprivrede najvero-
vatnije dati i subvencionisanjem ka-
mata na kredite. To su bile glavne
teme nedavnog sastanka izme|u lo-
kalnih poljoprivrednika, predstavni-
ka Poljoprivredne stru~ne i saveto-
davne slu`be, Agencije SEDA i gra-
dona~elnika Novog Pazara Nihata
Bi{evca. Sastanak je organizovala
Me|uop{tinska unija poljoprivred-
nih udru`enja. „Poljoprivrednici }e
po nekim predlozima kreditiranjem

do}i do dela novca za potrebnog
ostvarivanje proizvodnje. Imali smo
i dobar predlog kada je re~ o ulaga-
nju u vo}arstvo i subvencionisanje
p~elarstva a za desetak dana bi}e po-
tuno jasno kako }e sredstva biti ulo-
`ena“, kazao je Bi{evac, istakav{i da
je poljoprivreda jedna velika fabrika
na otvorenom, koja nudi {ansu za
zapo{ljavanje novih lica i smanjenje
nezaposlenosti. Gradona~elnik je
podsetio da je gradski  bud`et skro-
man ali da }e svaki dinar ulo`en u
poljoprivredu biti potro{en na ade-
kvatan na~in, jer je razvoj ove grane
budu}nost Novog Pazara. S.D.

Za razvoj 
poljoprivrede

Puna podr{ka: Gradona~elnik
Bi{evac u Agenciji SEDA
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koja se zbog prostora ovom prilikom ne
mogu nabrajati, a {to smo jo{ u na{em
predizbornom programu detaljno poja-
snili na vi{e od 160 strana i na ~ijem im-
plementiranju danono}no radimo. 

Regionalna TV je objavila niz sni-
maka kojima ljude bliske va{oj stran-
ci, pre svega oko Muamera Zukorli}a,
optu`uje za razne malverzacije i nov-
~ane pronevere. [ta mislite kako takvi
snimci uti~u na va{e simapatizere?

-Histerija zbog intenzivnih uspjeha
i ja~anja politike pomirenja, dovela je
na `alost na{e politi~ke protivnike do
takvog moralnog posrnu}a koje nije
zabilje`eno u historiji polit~kog djelo-
vanja. Rije~ je o tome da je ministar te-
lekomunikacija Rasim Ljaji} nalogo-
davac prislu{kivanja, nedozvoljenog
snimanja, montiranja i emitiranja ne-
dozvoljeno snimljenog materijala s ci-
ljem  moralne i politi~ke diskreditacije
protivnika. Li~no sam, uz jo{ nekoliko
prijatelja, bio meta takvih radnji, za
{ta smo podnijeli preko dvadeset
krivi~nih prijava protiv ministra
Ljaji}a, gradona~elnika Novo-
ga Pazara Nihata Bi{evca i
ostalih vlasnika Televezije
Novi Pazar, kao i urednika i
novinara tog nazovi medi-
ja. O~ekujemo da dr`avni
organi valjano i brzo
urade svoj posao. [to se
posljedica ti~e, dogodi-
lo se suprotno. Narod
u Pazaru i Sand`aku

dobro zna ko je kakav i kome se mo`e
vjerovati, tako da su svi ti la`ni snimci
do`ivjeli sudbinu smetlji{ta. Realno,
mi smo iz cijelog slu~aja politi~ki pro-
fitirali, jer smo na vrijeme prepoznali
provokaciju i pozadinu cijele harange.
Umjesto toga, odgovorili smo im do-
sljedno{}u politici argumenata, preda-

nog rada za dobrobit na{eg naroda i
nu|enjem rje{enja za probleme koje
su nam svojom politikom ostavili
Ugljanin i Ljaji}.

Poslanik ste u Skup{tini Srbije. Da
li ste zadovoljni radom i atmosferom
u najvi{em zakonodavnom organu
Srbije?

-Mi se trudimo da dostojno i savje-
sno ispunimo emanet koji su nam dodi-
jelili glasa~i na izborima. Zato djelovanje
u Skup{tini podre|ujemo ispunjenju
platforme i programa sa kojima smo iz-
i{li pred bira~e. U dosada{njem radu
Skup{tine ,uspjeli smo pokazati kako je
mogu}e biti i narodni poslanik iz San-
d`aka u Skup{tini Srbije i dio vladaju}e
ve}ine a ne zaboraviti da ste na tu pozi-
ciju do{li voljom svog naroda, dakle Bo-
{njaka. Zato svaku priliku koristimo da
promoviramo na{e kulturne i civilizacij-

ske vrijednosti i po{tujemo tu|e. To je
obrazac na osnovu koga smo za-

dobili respekt ostalih kolega
poslanika, i opozicije i po-

zicije, desnih, srednjih i
lijevih. Generalno, mi-
slim da smo jedini po-
slanici koji imaju do-
bre odnose i normal-
nu saradnju sa skoro
svima u skup{tin-
skim klupama.

S. Bi{evac

zajednice Sand`aka 

  predsjedni~ki kandidat 

Politi~ki smo profitirali i od dogovora SDA i SDP
i snimaka na Regionalnoj TV: Jahja Fehratovi}
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KULTURA ANALIZE

Prijepolje - Sve se ~inilo mogu-
}im jer je bila izborna godina.
Opozicija rekla da vlast „vi{e ne
spominje investicije u privredi
koje omogu}avaju zapo{ljavanje,
ve} je pri~u o razvoju preusmeri-
la ka malinama, iako je jasno da
se samo od krampe ne mo`e ̀ ive-
ti i da na „krampi“ koalicija na
vlasti nije gradila politi~ke karije-

re, ve} na obe}anjima da }e sti}i
privrednici iz Turske, Italije i
„Preventa“.

Debeo minus bio s po~etka go-
dine. „[umose~e“ se ba{ osilile.
Pose~eno duplo vi{e ogrevnog dr-
veta nego prethodne godine, a u
Prijepolju tri puta vi{e nego u No-
voj Varo{i i Priboju zajedno. Ali,
spremalo se iznena|enje: video
nadzor {uma. Pa, kad kamera
snimi „seka~a“, ima da se zapre-
pasti koliko je fotogeni~an. Da li
}e sve kradljivce voleti oko kame-
re, zna}e se. Kao jedan od priori-
teta navedena kona~na izgradnja
trafostanice u Velikoj @upi. Plac

za tu investiciju mo}na Elektro-
privreda otkupila pre 10 godina,
ali nikako da se na|emo u priori-
tetu. Za to vreme niklo stotine
ku}a i privredni objekti, struja
nestaje po desetak puta dnevno.
Niko ni{ta. D@aba op{tinska vlast
nudila od na{e sirotinje 20 milio-
na Elektroprivredi da je odobro-
volji da po~ne izgradnju. Po seli-
ma `ice za struju stoje pobodene
na ko~evima. 

Skup{tina op{tine brojala svo-
je poslednje mandatske dane, a
vlast ba{ „zai{}ilila“ da op{tina
dobije nove simbole. Ali partneri
nikako da se slo`e, pa je po~elo

poga|anje. Merila se krila Belom
an|elu, pa da li je Sahat kula gra-
|evina „Turaka okupatora“, pa
da li su bo{nja~ki simboli ispod
srpskih ili je trebalo da budu u
„su`ivotu“ odnosno jedni pokraj
drugih. „Krnja“ komisija je ipak
najvi{e fascinirala svojom kvalifi-
kovano{}u i kompetencijom. I,
da vidi{, pripomogla opozicija da

se izglasa. [ta ka`u {iroke narod-
ne mase? Ni{ta. Oni „krampe“ i
„ko~eve“ u {ake, pa na selo, u ma-
linjake. Tako, jo{ jednom valja
preispitati te simbole, da se malo
„uli~i“ i prilagodi, pa rasprostre
kakva malina, so~na i beri}etna. 

Jedna druga skup{tina, zaseni-
}e Skup{tinu op{tine - Skup{tina
Sportskog saveza, udru`enja koje
se finansira iz bud`eta. Ala su vr-
zmatori oko sporta po~eli da
„rempluju“, „turaju lakat“, „ukli-
zavaju“, „simuliraju“. I tako cele
godine. Smenjuju se i postavljaju
ve`baju voleje i zakucavanja! No-
voizabrani direktor Doma kultu-

re najavio popis legata jedne od
najstarijih umetni~kih kolonija u
onda{njoj Jugoslaviji, Mile{evske
kolonije. Re~e Mirko Male{i} da
nedostaje 37 dela, onako na prvo
prebrojavanje, reversi se „ne po-
klapaju“. Gde su vredna dela jed-
ne od najstarijih umetni~kih ko-
lonija? Svojevremeno je Skup{ti-
na op{tine formirala komisiju da
se u|e u trag, ali komisija „omu-
tavi“, pa nikad pred javnost. I sad,
da se kona~no popi{e, pa, ~ega
nema, bez njega }e se biti. Da li }e
policija tra`iti gde su vredne sli-
ke? Tu`ila{tvo? Bome bi trebalo.
A ono, opet, znam da }e se jope

Novi Pazar - Akademski slikar
Mehmed Slezovi} dobitnik je na-
grade „Ahmed Vali“ Kulturnog
centra Novi Pazar. Ovo je najzna-
~ajnije priznanje grada za izvan-
redna ostvarenja u kulturi i umet-
nosti i dodeljeno je po drugi put.
Tro~lani ̀ iri koji su ~inili knji`ev-
nik Enes Halilovi}, istori~arka
umetnosti Svetlana ^ekovi} i
urednica galerije Multimedijal-
nog centra Amra Hod`i} Jejna,
jednoglasno se slo`io da ovaj po-
znati i priznati likovni stvaralac
zaslu`uje nagradu za pro{lu godi-
nu, ali i za sveukupno dosada{nje
stvarala{tvo.

Kako je novinarima rekao Ha-
lilovi}, pro{logodi{nji laureat koji
je predsedavao `irijem, povod za
dodelu nagrade „Ahmed Vali“ Sle-
zovi}u su njegovi radovi nastali to-

kom vi{emese~nog studijskog bo-
ravka u Parizu, tokom kog je na-
stao ciklus crte`a „Meditacije na
Seni“. „Slezovi} je vi{e od tri dece-
nije prisutan na likovnoj sceni. Ra-
di se o umetniku koji se iskazao u
slikarstvu, crte`u i grafici, ali i kao
teoreti~ar umetnosti i pedagog. On
se kre}e u uskom dodiru izme|u
poetskog realizma i nosilaca ho-
landskog baroka, kao i autohtonih
slikarskih motiva izvu~enih iz li~-
nog iskustva“, rekao je Halilovi}.

Slezovi} je profesor slikanja i
crtanja na Departmanu za umet-
nost Internacionalnog univerzite-
ta u Novom Pazaru, ~lan je ULUS-
a, Grafi~kog kolektiva i brojnih
me|unarodnih udru`enja. Nagra-
da }e mu biti uru~ena 30. Januara
u Novom Pazaru. Ova nagrada
nosi ime po pesniku koji je u 16.

veku `iveo u Novom Pazaru i pi-
sao na orijentalnim jezicima. Naj-

poznatije delo Ahmeda Valija je
„Lepota i srce“. S. D.

„Sram

Pri~a o razvoju preusmerena 
ka malinama, iako je jasno da se 
samo od krampe ne mo`e `iveti
Izabrasmo na izborima. Velika koalicija
oko SNS trijumfovala i podelila resore

Nagrada „Ahmed Vali“ Kulturnog centra Novi Pazar

Dobitnik Mehmed Slezovi}

Izme|u poetskog realizma, holandskog 
baroka i autohtonih motiva: Mehmed Slezovi} 

Izuzetno hladno vrijeme u Pljevljima komplikuje rad komunalnih slu`bi

Mraz ote`ava vodosnabdijevanje

Nova Varo{ - Ministarstvo omla-
dine i sporta dodelilo je putem
konkursa 970.000 dinara Udru`e-
nju gra|ana „Smart“ iz Nove Va-
ro{i za realizaciju omladinskog
programa pod nazivom „Smartuj
pa recikliraj“. Projekat ima za cilj
da se mladi podstaknu na aktivno
u~e{}e i volonterizam na polju za-
{tite i o~uvanja ̀ ivotne sredine.

Novi projekat lokalnog udru`e-
nja podrazumeva organizovanje
brojnih aktivnosti, po~ev{i od kre-
ativnih i edukativnih radionica u
osnovnim i srednjim {kolama na
teritoriji op{tine do oplemenjiva-
nja i ure|enja {kolskih dvori{ta. U
implementaciju projekta bi}e
uklju~eni mladi ekolozi-~lanovi
ekolo{kih sekcija u ovda{njoj Gim-
naziji i Tehni~koj, kao i osnovnim
{kolama „@ivko Ljuji}“ iz Nove
Varo{i, „Gojko Drulovi}“ iz Rado-
inje i „Knezovi Ra{kovi}i“ iz Bo`e-
ti}a. U „Smartu“ ukazuju da je
klju~ni efekat projekta u tome {to
je ciljnom grupom obuhva}eno
oko 1.500 mladih iz grada i sa seo-
skog podru~ja koji }e imati priliku
da se kroz direktno u~e{}e u aktiv-
nostima bli`e upoznaju sa razli~i-

tim modelima za{tite `ivotnog
okru`enja. 

- Najzna~ajniji zadatak progra-
ma „Smartuj pa recikliraj“ je da
mladima odnosno osnovcima i
srednjo{kolcima pru`imo priliku,
znanje i informacije kako da sami

u~estvuju u ure|enju i o~uvanju
`ivotnog okru`enja i prirodnog
prostora u kojem provode najve}i
deo dana. Sa u~enicima }e raditi
stru~ni saradnici, nastavnici i pro-
fesori. Svoja znanja i iskustva ste-
~ena u radu sa njima na edukativ-
nim radionicama mladi }e preneti
svojim najbli`ima ~ime }e se znat-
no pro{iriti krug onih na koje pro-

jekat mo`e pozitivno da uti~e.
[kolska dvori{ta su naj~e{}e sme-
{tena u blizini sportskih sala koje
koriste sportisti i rekreativci (samo
Sportski savez ima 1200 ~lanova)
te }e rezultati i efekti biti delotvor-
ni na gotovo ~itavu lokalnu zajed-

nicu, ka`e Branko Pucarevi}, pred-
sednik UG „Smart“, i dodaje da za-
vr{na faza programa podrazume-
va kompletno ure|enje {kolskih
dvori{ta. Planirano je, naime, da
|aci u okviru dvori{nih komplek-
sa posade brojne cvetno-dekora-
tivne sadnice, nakon ~ega }e se ona
opremiti odnosno zanoviti i sa ra-
znolikim mobilijarom (klupama

za odmor, kantama za otpatke,
transparentima edukativnog ka-
raktera i sli~no). 

U opisu novovaro{kog projekta
koji je za finansiranje dobio „zeleno
svetlo“ od strane MOS-a posebno
se nagla{ava va`nost promovisanja
i podizanja svesti o mogu}nostima i
zna~aju pravilnog odlaganja reci-
kla`nog otpada iz {kola, ali i doma-
}instava. Prikupljanje i odlaganje
otpada u namenske kontejnere bi-
}e pokazna ve`ba o na~inu, ali i ko-
li~ini ovog otpada koji gra|ani sva-
kodnevno bacaju u obi~ne kontej-
nere. Kako bi smartovci stimulisali
ìtelje novovaro{kog kraja da priku-

pe {to vi{e sme}a, {kola koja bude
imala najvi{e selektivnog i sakuplje-
nog otpada, dobi}e u okviru projek-
ta set {kolskog pribora za rad ekolo-
{ke sekcije. 

Realizacija projekta po~e}e
uskoro. Po {kolama }e najpre bi-
ti odr`avane edukativne radioni-
ce, po~etkom prole}a, ~im vre-
menske prilike to budu dozvolile,
krenu}e se sa radovima na ure|e-
nju dvori{ta. Planirano je da se
program okon~a najkasnije do
kraja maja. R. Popovi}

Novi projekat novovaro{kog Udru`enja gra|ana „Smart“ 

Ure|enje {kolskih dvori{ta i edukacija 

Brojne aktivnosti
Udru`enje gra|ana „Smart“ osnovano je pre ~etiri godine i u njego-

vom radu u~estvuje prili~an broj ~lanova. Udru`enje je u lokalnoj zajed-
nici aktivno na mnogim poljima, kako omladinskog aktivizma, tako i
zapo{ljavanja, preduzetni{tva, kulture, sporta, obrazovanja... Izdvaja-
ju se tri realizovana projekta: „Mlekar - moj posao, moje zanimanje“,
koji je sa oko 800.000 dinara finansiralo Ministarstvo omladine, „Save-
tovali{te za mlade“ (1,5 miliona dinara - Ministarstvo rada) i „Upozna-
vanje mladih sa pesmama i igrama novovaro{kog kraja“ (134.000 dina-
ra - Op{tina Nova Varo{). 

Pljevlja - Izuzetno hladno vrije-
me u pljevaljskoj op{tini ote`ava
rad svih slu`bi od javnog interesa.
Radnici Elektrodistribucije i Slu`ba
za odr`avanje puteva su svako-
dnevno na terenu. Naro~ito je te{ka
situacija na seoskom podru~ju,
gdje ìve uglavnom starije osobe i
gdje su seoski vodovodi zale|eni
ve} du`e vrijeme. 

Na gradskom podru~ju najvi{e
problema ima preduze}e „Vodo-
vod“. Snabdijevanje vodom je ote-
`ano uglavnom zbog umanjenih
dotoka izvorske vode i smrzavanja
vodovodne instalacije. Direktor
preduze}a „Vodovod“ ^edo Go-

spi}, u izjavi za medije napominje
da je izuzetno smanjen dotok izvor-
ske vode iz pravca Od`aka, izvori{ta

Jugo{tica i Breznica, {to uslovljava
ote`ano odr`avanje nivoa vode u
bazenima. „No i pored toga uspjeli

smo da odr`imo uredno vodo-
snabdijavanje. Drugi problem je
smrzavanje vodovodne instalacije
od {ahtnih mjesta do objekta unu-
tra{nje instalacije. Usled neadekvat-
ne za{tite i nepropisnog postavlja-
nja smrzavaju i mjerni instrumenti“,
rekao je Gospi}. U cilju {to uredni-
jeg vodonabdijevanja „Vodovod“
je organizovao ekipe za odr`avanje
vodovodne i kanalizacione mre`e,
kao i de`urne ekipe na postrojenju
Plije{ i kontinuirano pra}enje kvali-
teta vode. Zbog ovakvih vremen-
skih uslova bilo je brojnih interven-
cija pa Gospi} apeluju na gra|ane
da za{tite svoje vodomjere. J. D.

Nizak nivo vode: Breznica

Centralno mesto za obele`avanje 40 godina pruge
Beograd - Bar: Zapu{tena stanica u Prijepolju
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re}i: hajde, jadan, ~uj, slike! U Pri-
jepolju skoro 500 ljudi sa diplo-
mama vi{ih i visokih {kola bez
posla. Ko ih je „}ero“ da se {kola-
ju?! Krampu u {ake i u maline.

Ministar Rasim Ljaji} stigao
pred izbore i kazao:“Ne dajemo
la`nu nadu, ve} konkretne rezul-
tate“. A nosilac izborne liste

BDZS Muamer Zukorli} podneo
ostavku na mesto muftije i kazao:
„Nikad vi{e muftija“ ve} }e, anga-
`ovanjem u politici, re~e, dati no-
vi duh, zamah i sve`inu koji ne-
dostaju politi~kom prostoru jer
su sve koncepcije, ideologije i me-
todologije potro{ene“. Tu je ne-
gde u pravu. Sve je postalo
(sve)jedno. Izborna groznica je
tresla najvi{e „portale“. Samozva-
ni novinari su se mno`ili ko in-
sekti. Zujalo to za politi~kim pr-
vacima, nosalo kamere, poturalo
mikrofone. Siroto to, dobijalo i
pare iz bud`eta za takovo tr~anje
u svrhu izbornog kampovanja po

mnogim naseljenim mestima. I
helihopteri le}eli zarad izbora.
Ima se, mo`e se. No|e maline,
on|e krampa, vo|e kolac. Mo}no
to, vidi se najbolje iz helihoptera.
Samo nije jasno {to turisti zaobi-
laze Prijepolje, a to nam strate{ka
grana?! Od 11 op{tina Turisti~ke
organizacije zapadne Srbije mi
najgori. Pohodilo nas samo 780
turista. Nema u izve{tajima ni to
da usled tolike navalice turista i
zavidnih rezultata htela vlast da
duplira kapacitete: dve suvenirni-
ce, dva interaktivna izloga, dva
info centra. 

Da sumiramo: za adaptaciju
70 kvadrata podrumskog prosto-
ra dr`ava je dala 2,5 miliona dina-
ra turisti~koj organizaciji koja de-
set godina raspola`e prostorom
od oko 70 kvadrata u kome su
kancelarije i rade ~etiri osobe. Pre
deset godina ulo`ena su sredstva
da se one urede i da se izmeni de-
taljno krovna konstrukcija na Ve-
seli~i}a ku}i. U namenski izgra-
|enoj zgradi za info centar i suve-
nirnicu na Kolovratu su ma{ine
Udru`enja p~elara, a interaktiv-
nog izloga vrednog milion dinara
nema. Niko ne zna gde je. Veseli-
~i}a ku}a propada iako je progla-
{ena za objekat od posebnog zna-
~aja, ali je u njoj i privatni ugosti-
teljski objekat koji je op{tina dala
pod zakup za pet evra po kvadra-
tu. Pa da zaklju~imo. Gradimo li
mi to i ula`emo „svetske pare“ u
neodr`ive objekte, projekte i ide-
je za „jednu sezonu“?! 

Izabrasmo na izborima. Veli-
ka koalicija oko SNS trijumfovala
i podelila resore, ali fino podelila
jer je Dragoljub Zindovi}, koji je
ponovo izabran za predsednika
op{tine, kazao:“Sa nama prestaje
strana~ka trgovina“. Volja bira~a
i interesi glavnih igra~a su pledo-
aje u na{em svekolikom ̀ ivotare-
nju. Lokalna DPS prvi put u{la u
vlast. Njen predsednik Zulkefil
Sadovi} u predizbornom inter-
vjuu za Polimlje rekao da mu je

Prijepolje „24 sata u glavi i du{i“ i
da „ose}a da ima obavezu da da
pravac putu kojim Prijepolje ide“.
U maju je pao sneg. Malinari
pred op{tinu. Pali direci u Hrti-
ma, vele, od milion stabala 90 od-
sto stradalo. Ali ovo selo se na{lo
i na „po{tanskoj markici“. Nad-
grobni spomenici iz srednjeg ve-
ka u ovom selu su postali svetska
ba{tina i u`ivaju za{titu Uneska.
A be{e to jedno od sela do kojih se
put dugo probijao, pa kad sti`e
majstor sa vozilom, doma}ini ih
okiti{e ko na svadbi. 

Do Savine pe}ine }e se atrak-
tivnom stazom. Ministarstvo za
turizam dalo 12 miliona dinara
da vernici mogu sigurno da ho-
daju do pe}ine, a ne da se lome po
liticama dr`e}i se za lanac. O~e-
kuje se navalica. U maju Prijepo-
lje bilo centralno mesto za obele-
`avanje 40 godina pruge Beograd
- Bar. To obele`avali akcija{i, oni
{to su gradili svojim rukama pru-
ge, fabrike, sportske dvorane,
{kole... Zaboravljeno vreme entu-
zijazma. O tome {ta je ostalo od
pruge koja je bila najve}i gra|e-
vinski poduhvat u Evropi, najbo-
lje govori sramotna zapu{tenost
`elezni~ke stanice u Prijepolju.
Do|e tako vreme kad pametni
za}ute, budale se bekelje za go-
vornicama, a fukara se obogati. 

A parking? Pa, najavljivalo se
godinu dana, sklapali ugovori,
prebacivale pare. Ali nema. Zape-
lo. Niko ne zna {to. Gde su pare
koje su izdvojene za otvaranje
javnog parkirali{ta? Gde su pare
od licitacije za kupovinu Auto ku-
}e u koju je umesto JKP koje sada
pla}a zakup, u{la privatna firma?
Gde su ti milioni?! Ko je odgovo-
ran?! Livnicu napu{taju svi radni-
ci. Ima li ikoga da odgovori za{to
Prijepolje vi{e nema industriju?!

Sednice Skup{tine op{tine sa-
da druga~ije. Manje odbornika,
„kra}a“ klupa opozicije. Vi{e ne-
ma zasedanja od po nekoliko da-
na i meseci. Sve za jedan dan. No-

va vlast se dosetila: ne usvaja izve-
{taje direktora koji su za smenu,
pa koji sam ostavku daje, taj da
radi ostaje. Dobili smo v. d. direk-
tora, a oni koje je imenovala
Skup{tina op{tine na mandat od
~etiri godine, koji im nije istekao,
ostaju da sede stalno zaposleni tu
gde su onomad zapo~eli direkto-
rovanje. [ta je falilo njihovim iz-
ve{tajima? [ta to nisu dobro radi-
li, pa su se postideli i dali ostavke?
Tako, iako stoji zabrana zapo{lja-
vanja u javnom sektoru Prijepo-

lje zaposli kadrove jer ku}e{ ve}i
kadar od biv{eg direktora koga je
na funkciju preporu~ila partija?!
Hajde, gde }e{?! A biografije bi
sve stale u jednu re~enicu. Zato
ama ba{ svako mo`e sebe da vidi
na svakom mestu. Nije li zgodan
paradoksa, da ne ka`emo na ni-
vou Joneska: tek postavljeni v. d.
direktora Doma kulture saziva
novinare da iska`e i po`ali se da

ova ustanova za koju su odborni-
ci onomad ve} rekli da ih ne zani-
ma i da ih ba{ briga ko joj je di-
rektor, ima gubitak od sedam mi-
liona dinara, da je za godinu da-
na potra`ivanje udvostru~eno, da
nema za platu radnicima, ali je
prethodnika koji je dobrovoljno
dao ostavku, zaposlio za stalno
kao kadar koji nedostaje za likov-
nu kulturu. Ina~e, pre tog kadra,
ure|ivao je godinama svekoliku
likovnu scenu majstor za radija-
tore! ^uvam jednu fotografiju

jednog grafita:“Sramota me, da-
kle postojim“! 

Obele`en prvi put Dan op{tine
sa novim datumom, ali nije bilo
ba{ onih {to su izglasali taj da-
tum. Vi{e im i nije neki datum
ili?! Nova vlast re~e da nam je
glavni komunalni problem kana-
lizaciona mre`a i da }emo se „da-
viti u fekalijama“. Mogu}e da }e
nepliva~ima biti nezgodno i onim

malobrojnim {to jo{ nisu gacali
po govnima. 

Smenjeni direktori Bolnice i
Doma zdravlja. Prvi ~uo da je
smenjen preko TV, a drugi od-
mah po{to je posadio stotinak
ukrasnih tuja oko zgrade. Umro
je primarijus dr @ika Petrovi}, pr-
vi prijepoljski hirurg. Do{ao iz
Vojvodine i ostao 38 godina. Go-
vorio je: „Voleo sam bolnicu kao
svoju ku}u, mogao sam danono}-
no da radim. Za mene je najva-
`nije bilo da je neko dobar rad-
nik, pedantan, stru~an, odgovo-
ran. Mrzim strahovito java{luk i
ka{njenje“. A retki su ljudi kakav
je Huzeir Ahmetovi} koji 40 godi-
na bez dinara naknade tapacira
svaki bolni~ki le`aj. Rekao sa-
mo:“Niko ne zaslu`uje da se le~i
na poderanom“. Srcem tapacirao,
a nikad ni dana nije le`ao u bolni-
ci. Toliko o direktorovanjima, {e-
fovanjima i ambicijama.

Pro~itah da je no} pozori{ta
protekla bez publike. Kog pozori-
{ta?! Koje publike?! Stanje u urba-
nizmu neprimereno i nekontroli-
sano godinama, rekao zamenik
predsednika op{tine Stanko Kija-
novi}. Vizura grada naru{ena. Ka-
ko? Lako. Estetika je visoka kate-
gorija kultivisanosti koja formira
ukus. A etika je visoka moralna
kategorija koja formira svest i dru-
{tvenu odgovornost. [ta je donela
sprega politike, nedostatak urba-
nisti~kih dokumenata i investito-
ra koji imaju novac i velike ambi-
cije? Odgovori su svuda. Upotreb-
ne dozvole su otvorile {iroko polje

zloupotreba bez ikakvih sankcija.
Misionarski smo zagledani u ne-
promenjenu viziju koju nam je
jedna ekipa izvizirala pre desetak
godina. U {ta pro|e decenija?! Ko
se nagradi, ko se sna|e, ko se po-
gubi, ko nesta, ko ode, ko osta?
Pro~itah jedan aforizam: „Volim
sneg. To je jedino {to si|e sa plani-
ne, a ne postane direktor“. 

Indira Had`agi} Durakovi}

Pogled na 2016. u Prijepolju

mota me, dakle postojim“

Ste}ci u selu Hrti: 
Na po{tanskoj marki
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SAVETI POLJOPRIVREDNIH STRU^NJAKA

Ishrana jagnjadi 

Pljevlja - Zaga|enje vazduha
u Pljevljima dosti`e granice
ljudske izdr`ljivosti, ocenjuje
Milorad Mitrovi}, predsjednik
nevladine organizacije koja se
bavi ekologijom „Breznica“.
Prema njegovim rije~ima, 13.
januara ove godine u pet ~asova
ujutru iznosilo je preko 845,6
miligrama po metru kubnom,
sedamnaest puta vi{e ili 1700
odsto iznad granica maksimal-
no dozvoljene koncentracije.
„Zaga|enje kao i pro{le godine,

obara sve rekorde po koli~ini
lebde}ih ~estica PM 10 u vazdu-
hu“, navodi Mitrovi} u saop{te-
nju za javnost. 

Iz ove organizacije su pod-
sjetili da se iz mjeseca u mjesec
situacija pogor{ava, da je stanje
u 2016. bilo daleko gore nego u
prethodnoj, kao i da je zaga|e-
nje vazduha sve vi{e izra`eno i
u prvim nedeljama ove godine.
„Niko nije na{ao za potrebu da

gra|ane Pljevalja obavijesti, sa-
vjetuje i upozori, da je zaga|e-
nje enormno pove}ano i da po-
stoji opasnost ozbiljnog naru{a-
vanja njihovog zdravlja. Famo-
zni plan kvaliteta vazduha za
op{tinu Pljevlja koje je donijelo
Ministarstvo odr`ivog razvoja i
turizma je mrtvo slovo na papi-
ru“, isti~e Mitrovi}.

- Ponovo tra`imo hitnu re-
akciju nadle`nih i uvo|enje
vanrednog stanja do kona~nog
re{enja problema zaga|enja va-

zduha i potpunog prestanka
opasnosti po zdravlje gra|ana.
Tra`imo hitnu izradu i dono{e-
nje Akcionog plana postupanja
i za{tite zdravlja stanovni{tva
od aerozaga|enja u kriznim si-
tuacijama. Sve li~i kao da se ra-
di o nekom eksperimentu u ko-
me se testira pojedina~na izdr-
`ljivost gra|ana - zamor~i}a, a
samo podru~je izgleda i podsje-
}a na neki veliki radioaktivni,

apokalipti~ni opitni centar. Sve
podsje}a na ̂ ernobil, navodi se
u saop{tenju „Breznice“, uz
konstataciju da su u vazduhu
prisutni i drugi toksi~ni ve-
oma opasni hemijski
elementi pogubni
po zdravlje lju-
di, kao {to su
uran, tori-

jum, kadmijum, benzoapiren,
azotni oksidi i brojni drugi, veo-
ma toksi~ni hemijski elementi.
„U bolnici za plu}ne bolesti u
Brezoviku, od 250 pacijenata vi-
{e od 70 odsto je iz Pljevalja. Na
Onkolo{kom odeljenju KBC-a
u Podgorici, od deset pacijena-
ta koji do|u na pregled, sedam
je iz Pljevalja. Ovi podaci o~i-
gledno nikoga ne brinu. Kao {to
nikoga ne brine ni izvje{taj

Svjetske zdravstvene organiza-
cije, koji je objavljen pro{le go-
dine i koji je pokazao katastro-
falne nalaze o Pljevljima“, ka`e

Mitrovi}.

Ovakav neodgovoran odnos
svih struktura vlasti, prema gra-
|anima Pljevalja predstavlja
{kolski primjer bezobzirnosti i
bahatosti na {tetu cijele jedne
zajednice i jednog naroda, koji
je izgleda ̀ rtvovan zarad ne~ijih
vi{ih interesa, navodi se u saop-
{tenju pitaju}i, po ko zna koji
put nadle`ne, za{to se ne pri-
mjenjuju va`e}e zakonske od-
redbe Zakona o za{titi vazduha,
za{to se ne primjenjuju Usta-
vom zagarantovana prava gra-
|ana i za{to se i dalje toleri{e
probijanje grani~nih vrijednosti
i drugih standarda kvaliteta va-
zduha, pogotovo za emisije
PM10 ~estica i drugih tako|e
opasnih hemijskih materija u
vazduhu.

- Za{tita zdravlja stanovni-
{tva Pljevalja bi trebalo i mora-
lo da bude prioritet nad svim
ostalim prioritetima i da pred-
stavlja primjer u ostvarivanju
ciljeva, u prvom redu preven-
tivnog smanjenja broja obolje-
lih od najte`ih bolesti, bez ob-
zira na cijenu ko{tanja, jer bi
trebalo i bilo logi~no, da je
zdravlje gra|ana na prvom
mjestu. Ali svi i dalje }ute. ]u-
te ljekari pod Hipokratovom
zakletvom, }ute u op{tini Plje-
vlja, }ute i predstavnici gra|a-
na u lokalnom parlamentu, iz-
uzev par izuzetaka. ]ute i sami
gra|ani Pljevalja, gledaju svoje
najbli`e kako se truju, bespo-
mo}no gledaju svoju djecu ko-
ju vode od ambulante do am-
bulante i }utke se mire sa sud-
binom, koja je neumoljiva i ko-
ja }e uskoro morati do}i na na-
platu. Svi }ute, spremno, smi-
reno i tiho ~ekaju kraj, zaklju-
~uje se u saop{tenju ekolo{kog
dru{tva „Breznica“.

J. Durgut

Ro`aje - Kabinet predsjedni-
ka op{tine Ro`aje Ejupa Nurko-
vi}a saop{tava da je preduze}e
Ski-centar „Hajla“ ~iji je osni-
va~ lokalna uprava za nepune
dvije godine od osnivanja
opravdalo cilj, te kako je naja-
vljivano, radi popularno skijali-
{te na Turjaku. „Lokalna upra-
va je uz pomo} Direkcije javnih
radova Crne Gore, te u saradnji
sa svojim agencijama i slu`ba-
ma, uspje{no realizovala na-
mjenska sredstva Vlade i po-
krenula skijali{te Turjak koje je
bilo zatvoreno punih 13 godi-
na“, saop{tava ro`ajska uprava.
U rekonstrukciju skijali{ta, op-
{tina koja upravlja skijali{tem je
uz pomo} Vlade Crne Gore ulo-
`ila oko 400.000 evra.

„Ura|ena je kompletna re-
konstrukcija staze jedan i staze
dva, ura|ena je parking zona,
obezbije|eni su odre|eni broj
skija, bordova, otvoren resto-
ran, tako da sve ono {to jedno
skijali{te treba da sadr`i mi
smo se trudili da upotpunimo“,

izjavio je nedavno Nurkovi}.
Ro`ajsko podru~je ima opti-
malne uslove za razvoj zimskih
sportova na nadmorskoj visini
od 1.200 do 1.600 metara, gdje
se snijeg zadr`ava 120 dana go-
di{nje, koji su uglavnom sun-
~ani. Velika posje}enost zabi-
lje`ena je ve} prvog dana po
otvaranju. Iz Nurkovi}evog ka-
bineta su saop{tili da je rekon-
strukcija tehni~kih komponen-
ti na ski-liftu, vu~nih naprava,
u`adi i svih ostalih dijelova,
trajala nekoliko mjeseci. Dosta
vremena je utro{eno na ra{~i-
{}avanje staze od korova, izra-
slih stabala te rje{avanje imo-
vinsko pravnih odnosa i ostalih
administrativnih radnji. „Ula-
ganja u sport i sportsku infra-
strukturu, jesu ulaganja u
zdrav `ivot izdrave navike dje-
ce i omladine, {to je uz pokre-
tanje ekonomije, primarni cilj i
osnovna misija lokalne upra-
ve“, zaklju~uje se u saop{tenju
predsjednika ro`ajske op{tine
Ejupa Nurkovi}a. C. D. 

Prirodni potencijali za raz-
voj ov~arstva na podru~ju
Sand`aka su izuzetno povolj-
ni. Zato se posebna pa`nja u
ov~arstvu mora posvetiti mla-
dun~adima i njihovoj ade-
kvatnoj ishrani pogotovo u
prvim satima i danima posle
dolaska na svet. U svakom
mladom organizmu nalazi se
osnova ili klica budu}e pro-
duktivnosti odraslih ovaca.
Kako }e se ta klica razviti zavi-
si od nas i na{eg ume}a da je
{to bolje i pravilnije odneguje-
mo. Maj~ino mleko ili kolo-
strum je prva hrana jagnjetu i
lu~i se u prvih nekoliko dana
posle poro|aja. Kolostrum sa-
dr`i 20-25 odsto suve materi-
je od ~ega 11-16 odsto protei-
na, 5-8 odsto masti 2-3 odsto
{e}era i oko jedan odsto mi-
neralnih materija. Kolostrum
je posebno bogat vitaminima
A i B, koji su va`ni za pravilan
uzgoj jagnjadi.

Kolostrum se zna~ajno
razlikuje od normalnog mle-
ka, ne samo u ve}em sadr`aju
navedenih hranljivih materi-
ja, ve} i po tome {to sadr`i za-
{titne supstance, kojima se na
Jagnjad koja nisu dobila kolo-
strum vrlo ~esto obolevaju od
proliva, {to mo`e dovesti do
uginu}a. Kolostrum poma`e
organima za varenje da ot-
po~nu svoju funkciju, ~isti
crevni kanal od sadr`aja na-
kupljenog za vreme `ivota u
utrobi majke novoro|enu jag-
njad prenosi od majke otpor-
nost, protiv razli~itih infekci-
ja i bolesti. 

Prvi obrok kolostruma
treba dati najkasnije 30-60
minuta posle jagnjenja i obez-
bediti ~e{}e dojenje. Ukoliko
jagnje ne posisa kolostrum
njegove {anse za pre`ivljava-
nje su veoma male. Zato je
posebno va`no da jagnje mo-
ra {to pre po ro|enju da dobi-
je kolostrum, jer je ovo prva
hrana kao i preventiva od bo-
lesti, po{to imuni sistem mla-
dun~eta jo{ nije uspostavio
svoju funkciju. 

Sastav kolostruma brzo se
menja i ve} 5-7 dana posle jag-
njenja, pribli`ava se normal-
nom mleku. Ono {to je poseb-
no bitno za farmere, jeste da se
sastav kolostralnog mleka ve}
posle par sati po jagnjenju me-
nja i da se njegova hranjiva i
za{titna vrednost ubrzanim
tempom smanjuje. Ve} posle
7-10 dana od jagnjenja u obro-
ke jagnjadi treba uklju~iti
kompletnu sme{u koncentra-
ta sa 18 odsto proteina i kvali-
tetno seno. Ova hraniva treba
davati po volji, najmanje 60 do
90 dana uzrasta, do odbijanja
od sise, a potom pre}i progra-
miranoj ishrani. 

Ishrana mu{ke i ̀ enske {i-
lje`adi, kao i dviski i dvizaca je
veoma odgovoran posao, jer
su to priplodna grla koja treba
da u|u u priplod i zamene
starije ovce i ovnove u stadu.
Uspeh u formiranju stada kao
i kompletno poslovanje farme
prvenstveno zavisi od pravil-
ne ishrane ovih kategorija. 

Safet Vesni}, 
dipl. in`. poljoprivrede

Lokalna uprava Ro`aja uz podr{ku crnogorske
vlade rekonstruisala popularno skijali{te

Turjak radi 
poslije 13 godina 

Zaga|enje vazduha u Pljevljima i u prvim danima 2017. godine veliki problem

Ekolozi ponovo 
tra`e uvo|enje 

vanrednog stanja

Velika lo`i{ta izvor
zaga|enja: Pljevlja

Na Onkolo{kom 
odeljenju KBC-a 
u Podgorici od 

deset pacijenata
sedam je 

iz Pljevalja



Novi Pazar - Nikad i nigde se nije do-
godilo u situacijama kad postoji veliki
problem u oblastima od zajedni~kog
interesa da o istom danima nema ni-
kakvih vesti. O njemu ne mo`e da se ne
pri~a, jer nije neva`an za manje ili ve-
}e grupe. O problemu FK Novi Pazar je
re~. Odluka onih koji donose odluke da
sve dok se ne donese kona~na odluka
o pravcu kojim }e se klub dalje kretati,
glasila je - }uta}emo dok ne odlu~imo.
Odluka je doneta. Neboj{a Vu~i}evi} je
novi - stari trener, a njegov
prijatelj iz slovena~kih
fudbalskih dana
Mile [urlan fi-
nansijer kluba.
Dodu{e, do
zvani~ne re-
alizacije do-
govora sa
[urlanom
trebalo je da
do|e tokom
ju~era{njeg
dana, ali iz izvo-
ra bliskih klubu
saznaje se da je to go-
tova stvar.  Bilo bi dobro
kad bi njegov ulazak u plavo-beli tabor
zna~io i kraj meksi~ke telenovele, sa
Novim Pazarom u glavnoj ulozi.

Od 6. novembra i zavr{etka utakmi-
ce, Partizan - Novi Pazar, do prozivke
za nastavak {ampionata (17. januar)
pro{la su 72 dana ili vi|ene su 72 epi-
zode ove serije, neki bi rekli sitkoma. A
kako u skoro svakoj serije na kraju sa-
znamo ko su dobrice, ko negativci, a
ko krivci, pitanje je da li je ovo kraj. U
tom periodu ono {to je ostalo od str-
pljivih simpatizera kluba promenilo je
disciplinu nerviranja, s grickanja pre-
{li su na gri`enje noktiju. Tu i tamo bi
ih zabavio nestanak nekog od stan-
dardnih fudbalera, ponekad bizaran

razlog zbog kojeg onaj {to nije povre-
|en ne igra, a ponajvi{e na~in na koji
pojedinci igraju. Treninzi su posle {e-
stodnevnog novembarskog {trajka po-
stali redovni s pravom, donetim u li~-
noj re`iji svakog fudbalera, da se pona-
{a onako kako on misli da je ispravno. 

Manjina je radila kako se to od pra-
vog profesionalca o~ekuje, dobar deo
onako kako se pona{aju fudbaleri ni-
`erazrednih timova, a bilo je i onih
koji su se opredelili za novi vid rada -
kampovanje na treninzima. Moglo im
se kad nije postojao niko ko bi ih u
njihovim nakanama spre~io. Bilo je i

onih koji su iz Pazara oti{li ne oba-
ve{tavaju}i, bar nekog, da se

vi{e ne}e vra}ati. Ili nisu
smatrali da treba ili

nisu imali koga da
obaveste ili je
onom koga su
obavestili bili
svejedno gde su!
Timsko rasulo iz

epizode u epizodu se nastavljalo, i ni-
je bilo jedino rasulo, na`alost... Ni{ta
bolja klima nije bila ni u rukovodstvu.
Osim jednog ~lana ostali su nestali
bez traga. Ni oni sami, a kamoli iko
drugi, vi{e nisu znali jesu li ili nisu u
klubu. A belaj je bivao sve ve}i i ve}i,
re|ali su se porazi, pa je od Pazara je-
dino ime ostalo.

Ljudski je bilo da se posle sedme
uzastopne nule (14. decembra 2016), u
poslednjem me~u pred pauzu, neko ko
je temeljan i odgovoran oglasi i ka`e
ovako ili druga~ije, ali da ka`e: ,,Dragi
na{i, Vi koji volite Novi Pazar, stvari
stoje ovako“;  pod - A/ Imamo sliku si-
tuacije i ideju kako da iz nje {to bezbol-
nije iza|emo, proba}emo da u nared-
nih desetak dana stvari izvedemo na
~istac i o tim aktivnostima }emo vas
{to redovnije izve{tavati, B/ Ukoliko u
tom periodu, obzirom da nam vreme
nije saveznik, ne na|emo izlaz iz mre-
`e u koju smo se zapetljali, jer je krom-
pir toliko vru} da niko ne `eli ni da ga
dotakne, a kamoli uzme u ruke, oglasi-
}emo se saop{tenjem u kojem }emo
potanko objasniti dimenzije problema
i {ta je potrebno uraditi da bi se on
smanjio ili otklonio. Imali i{ta jedno-
stavnije od obja{njenja saop{tenjem?
Ni~ega od ovoga ili ne~eg sli~nog nije
bilo. Osim {to je po kuloarima, jo{ ne-
delju dana pre ispra}aja stare godine,

po~elo da se {u{ka o ulasku u klub slo-
vena~kog poslovnog ~oveka, ~ije je ime
u tom trenutku retko kome bilo po-
znato i Neboj{e Vu~i}evi}a.

Novac jeste veliki problem Novog
Pazara, na`alost ne i najve}i. Trenutak
je takav da do njega za skupe igra~ke
nimalo nije lako do}i. Novi Pazar i sva-
ki drugi klub Super lige, jeste skupa
igra~ka. Istina je, faza u kojoj se na{ao,
zove se - sve je najve}i problem ili ne-
ma malog problema.  Iluzija je da }e se
sa neba spustiti dobro}udni padobra-
nac koji ne zna {ta }e sa svojim nov-
cem, pa da }e da pokrije sve, ve}inu ili
polovinu ranijih finansijskih restlova.
Ili, mo`da i ho}e, ali }e zauzvrat tra`iti
naj{ira mogu}a ovla{}enja.

U sredi{njici telenovele ili sitkoma,
sa Novim Pazarom u naslovnoj ulozi,
na{la se scena sa datumom po~etka
priprema. Otpali su brzinom kojom su
i najavljeni - 9. i 11. januar. Razumlji-
vo je, ako nije ni{ta ili je samo jedan
manji deo potreban za funkcionisanja
kluba obezbe|en, da dolazi do odlaga-
nja. Nije razumljivo, da poslednji tim
na tabeli potro{i 72 epizode da bi do-
{ao do kakvog-takvog re{enja. Da bi se
pobeglo sa ru`nog broja 16 -  to je doc-
kan. Mada, valja se na vreme ugristi za
jezik, mo`da i nije. Pripreme za nasta-
vak {ampionata po~ele su utorak, a u
Pazaru je utorak pazarni dan, pa kad se
mnogo toga {to je trebalo nije pazarilo
ranije, mo`da nam se svima posre}i
pazarni utorak.

Potezi povu~eni, u etapi novembar
- decembar, ne daju mnogo povoda za
optimizam. Sve {to je u tom periodu
izgubljeno vra{ki te{ko }e se vratiti. To
{to imamo sistem takmi~enja koji sva-
kom gubita{u na preseku sezone nudi
novu i mnogo bolju startnu poziciju,
zna~i dosta. [anse da se ostane u eliti
postoje, realno nisu velike, pa i da je u
klub dopremljena atomska finansijska
injekcija koja samo {to ne garantuje
uspe{nost ozdravljenja. Ako se {ampi-
onat odlo`i za sedam dana, u slu~aju
da se januarske vremenske neprilike
prenesu i na februar, eto nam jo{ na-
da vi{e na koju nismo uticali, a koja
nam ide u prilog. Za sada nam sve pra-
te}e okolnosti idu na ruku, ho}e li i
one koje isklju~ivo zavise od kluba i
ljudi koji ga vode na terenu i van tere-
na... Vide}emo...
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Prvoslav Le{evi}

Ne gube nadu: Navija~i
Novog Pazara

Posle mnogo peripetija fudbaleri Novog Pazara u utorak po~eli pripreme za nastavak sezone

Vi{e nema problema?

Vu~i}evi}: Nezadovoljni mogu odmah da idu
Prozivci novog trenera Neboj{e Vu~i}evi}a, u utorak je na Gradskom sta-

dionu prisustvovalo 28 fudbalera. Od onih koji su bili deo tima u jesenjem
delu {ampionata, na snegom prekrivenom terenu nije bilo: Bojana ̂ e~ari-
}a, Darka Stanojevi}a, Nikole Dimitrijevi}a, Anesa Ru{evi}a, Darka Micev-
skog, Milo{a Lepovi}a, Petra Kuni}a, Milana Svoji}a, Anida Travan~i}a i Mu-
roda Ra|abova.

- Prva stvar koju }u uraditi je razgovor sa nezadovoljnim  fudbalerima.
Takvi odmah mogu da idu iz Novog Pazara, rekao je Vu~i}evi}. Neboj{a Vu-
~i}evi} je svestan situacije u koji se klub nalazi, ali optimizam ga nije napu-
stio. „Po mnogima mi smo ve} ispali iz Superlige, ja i ljudi s kojima sara|u-
jem tako ne mislimo, naprotiv, nije sve tako crno“, di`e optimizam, popu-
larni „U{ke“.

Govore}i o onome {to je uz rezultate najbitnije uraditi, Vu~i}evi} se osvr-
nuo na ulogu navija~a, njih stotinak zaposelo je tribine Gradskog stadiona
i sa upaljenim bakljama na efektan na~in obele`ilo po~etak priprema svo-
jih ljubimaca. „Moramo da zaslu`imo povratak navija~a. Oni su uvek bili
na{ ne 12, nego 13 i 15 igra~. Ukoliko uspemo da ih animiramo i opstanak
u ligi }e biti realniji“, smatra Neboj{a Vu~i}evi}. Trener Novog Pazara ukrat-
ko nas je upoznao i sa li~no{}u novog glavnog finansijera Mileta [urlana.

- Znamo se 25 godina. On je ~ovek sporta i veliki zaljubljenik u fudbal.
Njegova firma je sponzor Maribora, slovena~kog {ampiona i ~estog u~esni-
ka Lige {ampiona. @eleo je da preuzme jedan drugi superliga{ki klub u Sr-
biji, ali se posle pri~e sa mnom odlu~io za Novi Pazar. Ne voli da se medij-
ski eksponira, ali ima}e prilike novopazarska publika da ga dobro upozna,
obzirom da }e prisustvovati svim utakmicama u Novom Pazaru, re~i su no-
vog-starog trenera Novog Pazara. Govorio je i o sastavu ekipe, stru~nom
{tabu i planu priprema.

- Potrebno nam je sedam-osam novajlija, onih koji }e da ,,ginu“ i osta-
ve srce na terenu. Za sada u radu }e mi pomagati moj dugogodi{nji asistent
i biv{i fudbaler Novog Pazara Dejan Dimi}. Narednih dana bi}e poznat i
kompletan sastav stru~nog {taba. [to se priprema ti~e, posle desetak dana
rada na Gradskom stadionu odlazimo u Bar, gde }emo obaviti najva`niji
deo spremanja za start {ampionata, najavio je Vu~i}evi}.

[anse 
da se ostane 

u eliti postoje, 
mada realno 

nisu velike

Na prozivci 28 fudbalera:
Mnogi izostali
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

ALIVODI] NA SPISKU SELEKTORA 
Novi Pazar - Ofanzivni fudbaler Novog Pazara En-

ver Alivodi} nalazi se na spisku selektora Srbije Slavo-
ljuba Muslina za prijateljsku utakmicu protiv SAD, ko-
ja }e se igrati 29. januara u San Dijegu. Muslin }e za tu
priliku ra~unati na 18 igra~a iz doma}eg {ampionat, a
okupljanje reprezentativaca zakazano je za 23. janu-
ar u Sportskom centru Fudbalskog saveza Srbije u Sta-
roj Pazovi.

SJAJAN START 
Novi Pazar - Sjajan start drugog dela odbojka{ke

Superlige imali su Novopazarci, u 10. kolu Radni~ki iz
Kragujevca o~as je sa 3:0 (25:17, 25:14, 25:14) ispra-
}en iz Pendika. Sino} je Novi Pazar u Solunu odigrao
revan{ me~ 1/16 finala Cev kupa sa Paokom. Grci su
prvi me~ u Novom Pazaru re{ili u svoju korist (3:1).

POBEDA KO[ARKA[A 
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara, sa no-

vim trenerom Sla|anom Ivi}em, pobedili su kao
doma}ini u 14. kolu Prve republi~ke lige - Zapad
sastav Studenta iz Bajine Ba{te 89:80 (16:15,
26:30, 33:14, 14:21).VE
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Zbog niskih temperatura i neispravnih instalacija u Priboju

Havarije 
na objektima

Pre dve godine renovirana, sada
uni{tena: Sala Doma kulture

Priboj - Zbog niskih temperatura i neispravnih
vodovodnih i grejnih instalacija u Priboju je do{lo
do zna~ajne materijalne {tete na mnogim javnim
objektima. Najve}u {tetu pretrpeo je Dom kultu-
re gde se voda iz grejne instalacije izlila u nedav-
no renoviranu salu.

Prvo je pro{le nedelje zbog havarije na kotlu
{kolske kotlarnice do{lo do smrzavanja i pucanja
grejne instalacije u O[ „Nikola Tesla“ u Pribojskoj
Banji. To je bio razlog da u~enicima posle prazni-
ka bude odlo`en polazak u {kolu. ^asovi su bili
skra}ivani, a negde i nastava prekidana i u O[
„Desanka Maksimovi}“ i drugim pribojskim {ko-
lama. U Gimnaziji se tako|e izlila instalacija, u
Ma{insko-elektrotehni~koj {koli pukao ekspanzni

sud i poplavio u~ionice, nema vode u seoskim
mati~nim {kolama u Sastavcima i Kratovu, a bilo
je i kvarova u novoopremljenoj kotlarnici na pe-
let u Starom Priboju.

Kotlarnica na pelet zagreva i pribojski Dom
kulture, ali je ka toj zgradi zbog curenja iz cevi
grejne instalacije povremeno obustavljano gre-
janje. To je razlog {to je pro{log petka u ve~er-
njim satima, do{lo do zamrzavanja, a zatim pu-
canja grejne instalacije u Domu kulture. Voda se
preko poda izlila u nedavno renoviranu malu
salu u kojoj se pored kulturnih programa odr`a-
vaju i sednice pribojske Skup{tine. Uni{ten je
plafon i name{ta, a zidovi su natopljeni vodom.
Ta sala je pretpro{le godine renovirana za {ta je

iz lokalnog bud`eta izdvojeno oko tri miliona
dinara. Ure|ene su savremene ventilacione, au-
dio-video i internet instalacije i nabavljen novi
name{taj - Kontaktirali smo osiguravaju}u ku-
}u radi procene {tete. Njihov referent je ve} bio
kod nas i sada ~ekamo njihovu procenu {tete
koju bi trebalo da nadoknadimo preko osigura-
nja, jer je na{a sva imovina osigurana. O~ekuje-
mo i ma{ine za isu{ivanje zidova koje preko op-
{tinske organizacije Crvenog krsta, koji nam je
dosta pomogao, treba da budu , iz Vranja dopre-
mljene u Priboj, rekla je Borka Puzovi}, direk-
torka ove kulturne ustanove. Dodaje da su po-
slednjih dana svi zaposleni anga`ovani na sani-
ranju posledica izlivanja vode. S. Bjeli}

Ro`aje - Vi{e od 40 invalida rada iz Ro`aja tvr-
de da su obespravljeni pri lije~enju i rehabilitaci-
ji. U ime invalidske organizacije Branislav Rade-
vi} isti~e da jedino invalidi rada iz Ro`aja nemaju
pravo na banjsko ni besplatno lije~enje, kao ni po-
pust prilikom putovanja, a ni na kori{}enje kre-
dita kod banaka.

- U decembru sam se obratio ministru Kema-
lu Puri{i}u da nas primi kako bismo mu predo~i-
li situaciju u kojoj se nalazimo. Me|utim, do da-
nas nijesmo dobili nikakav odgovor. Obra}ali
smo se penzionerskoj organizaciji i tra`ili pravo
na putni~ki popust, kao i popust za boravak na
moru, ali oni ne}e ni da ~uju za to ve} tra`e da im
donesemo pisani dokument od invalidske orga-

nizacije na dr`avnom nivou. A predsjednik Inva-
lida rada Ilija ̂ vorovi} oti{ao je u penziju i na nje-
govo mjesto jo{ uvijek niko nije imenovan. I se-
kretar organizacije je tako|e penzionisan, pa ne-
mamo kome da se obratimo za pomo} jer pred-
stavnika nemamo nigdje u vlasti, izjavio je Rade-
vi} za dnevni list Dan. On tvrdi da su invalidi ra-
da u Ro`ajama zakinuti i kada je u pitanju isplata
otpremnina. „Dobili smo otpremnine po svega
120 evra po godini radnog sta`a ~ime nije ispo-
{tovana odluka iz 2004. godine koju je potpisao
tada{nji ministar Milutin Simovi}. Tra`imo da
nam se isplate otpremnine onako kako je to ispla-
}eno ostalim invalidima u Crnoj Gori i ne tra`i-
mo ni{ta {to nije na{e“, poru~uje Radevi}. C. D. 

Nezadovoljni 
invalidi rada iz Ro`aja
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